
zo gefokt, zo gereden

Fokker wijlen Piet Crum 
met de moeder van 
Verdades, Liwilarda.

Amazone Laura graves

Hoe zou je Verdades typeren qua karakter?
“Verdades, ofwel ‘Diddy’, heeft een speciaal 
karakter. Op stal is hij grappig en nieuwsgierig. 
Hij briest en hinnikt als hij het gevoel heeft dat 
hij niet genoeg aandacht krijgt. Eenkennig is hij 
niet, maar hij ziet wel graag elke dag dezelfde 
mensen en haalt plezier uit routine. In het werk  
heeft Diddy een heel ander temperament, onder 
het zadel is hij serieus en heeft hij een super 
werkersmentaliteit. Hij probeert het altijd goed 
te doen en zegt nooit ‘nee’. Diddy was tot nu toe 
een uitdaging om mee te werken, maar ook een 
leuk paard om te trainen.”

Wat is zijn grootste kwaliteit in het werk?
“Ik denk dat de zuiverheid van zijn gangen één 
van zijn grootste kwaliteiten in de sport is. Hij 
heeft drie goede gangen, die je als ruiter toch 
wel helpen in het trainen en je loopt hiermee al 
tegen heel wat minder problemen aan. Maar 
zoals ik al zei, is zijn allergrootste kwaliteit toch 
wel zijn karakter en hart. Diddy geeft me altijd 
100% en is heel eerlijk.”

Heb je meer ervaring met KWPN-paarden 
en wat onderscheidt hen van paarden van 
andere stamboeken? 

Meggy Crum, dochter van fokker 
Piet Crum
Hoe zou je Verdades typeren qua karakter?
“We hebben hem als veulen al verkocht, dus het 
is moeilijk om zijn karakter te typeren. We 
hadden in die tijd vrij veel veulens, maar wat 
opviel was dat het een veulen was met een 
prachtig front en dat altijd wel klaar stond om 
een showtje weg te geven.”

Verdades is onder Laura Graves het nieuwe dressuurfenomeen in de Verenigde Staten. 
De bruine eyecatcher werd geboren in de stallen van wijlen Piet Crum te Herveld, maar 
werd al snel geëxporteerd naar Amerika. In de nationale kampioenschappen deden Laura 
Graves en haar ‘Diddy’ vriend en vijand versteld staan door als ‘underdog’ reservekampioen 
te worden. De combinatie vertoonde veel harmonie in de proeven en wisten zelfs de 
meest gecompliceerde oefeningen er makkelijk uit te laten zien. Met deze prestatie 
verdienden Graves en de Florett As-ruin tickets naar de Wereldruiterspelen in Normandië, 
waar zij eveneens voor de verrassing zorgden. Hoog tijd voor een ‘Zo gefokt, zo gereden’ 
om wat meer te weten te komen over de beloftevolle combinatie en fokkers familie Crum.
TeksT: Aline vAn der WAAij • Beeld: Hippo FoTo TeAm – leAnjo de kosTer

Verdades
Verrassing in de Verenigde Staten
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Laura Graves: “De 
Wereldruiterspelen 

voelden als een droom en 
we kunnen niet wachten 

op het volgende seizoen!”
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zo gefokt, zo gereden

Piet CruM
Door de jaren heen fokte Piet Crum behoorlijk veel veulens. Hij probeerde 
veulens te fokken die bijzonder waren qua afstamming en vond het ook een 
uitdaging om iets te fokken wat een ander niet had. Zo fokte hij met Ivoli (elite 
prest v.Damiro), de moeder van Presley Boy, onder andere ster sport-spr 
merrie Wievoli die op 1.40m-niveau acteert. Daarnaast fokte familie Crum ook 
de elite IBOP-dr Jazz-dochter Cigranta C met een fokwaarde van 181 die tot 
de top 200 merries zonder nakomelingen in de sport behoort. Uit deze lijn 
komt ook Fugranda C (Sir Donnerhal x Vincent ), een voorlopig keur PROK-
merrie. Tevens wordt er gefokt met Etopia C, een elite IBOP-dr merrie uit Suto-
pia, de moeder van onder andere Radar. Dit jaar zijn op de keuring Geneva v/d 
C, een Sir Donnerhall x Olivi-merrie, voorlopig keur PROK geworden, Go Go Girl 
v/d C, een Sir Donnerhall x Ferro ster PROK en Gracia v/d C, een Diamond Hit x 
Olivi, voorlopig keur geworden.

Vervolg Meggy Crum over Verdades

Welke eigenschappen heeft hij van zijn 
moeder Liwilarda (v.Goya) geërfd?
“Voornamelijk zijn uitstraling en zijn uitmun-
tende draf. Van het voorjaar werd ik nog gebeld 
door de moeder van Laura Graves en zij gaf ook al 
aan dat Verdades overal waar ze komen, opvalt. 
Moeder Liwilarda had zelf een sierlijke hals en een 
prachtig hoofd. Verder had de merrie een krachtig 
achterbeen wat voor het zwaardere werk belang-
rijk is en daarbij was haar presentatie opvallend. 
Ze is ook meerdere malen te zien geweest op 
hengstenshows met haar veulens. Liwilarda stamt 
uit de Larda-stam, een lijn van tuigpaarden die al 
veel fijne dressuurpaarden heeft gebracht en nog 
steeds produceert.”

Vanwaar de keuze voor deze hengst Florett 
As, en wat heeft Verdades van zijn vader 
meegekregen?
“Mijn vader heeft via Eugene Reesink diverse 
fokmerries gekocht met goede bloedlijnen. Ook 
werd er samen met hem overlegd welke hengsten 
er interessant waren om mee te dekken. Florett 
As was een jonge hengst van Eugene Reesink en 
ondanks het feit dat hij bij het KWPN afgewezen 
was, besloot mijn vader hem toch te gebruiken. 
Deze hengst stond hem aan en hij was van 
mening dat je een jonge hengst ook de kans 
moest geven. Qua karakter heeft Verdades denk 
ik de bewerkbaarheid van Florett As meegekre-
gen en in de beweging zie je dat Florett As de stap 
en de galop heeft verbeterd.”

Wanneer heb je Verdades verkocht en aan wie?
“Zoals gebruikelijk werden de veulens verkocht 
aan Eugene Reesink. Zo is ook Verdades aan 

hem verkocht. Freddie Graves, de moeder van 
Laura, heeft destijds aan een Amerikaanse 
tussenpersoon gevraagd om een veulen te 
zoeken voor haar veertienjarige dochter Laura. 
Na het opsturen van een video viel de keuze van 
de familie Graves op Verdades.”

Was zijn kwaliteit als veulen al zichtbaar?
“Verdades leek in zijn model en beweging als 
veulen al heel correct met veel kwaliteit. Hoewel 
de moeder tuigpaard gefokt was, was het meer 
een rijpaardtype. Een succesvolle sportcarrière 
hangt echter af van meerdere factoren, ik denk 
dat het moeilijk te voorspellen is of een veulen 
het later goed gaat doen in de sport. Dressuur is 
mede een product van de arbeid en het is 
belangrijk dat ze bij een goede ruiter terechtko-
men. Het is dan ook heel bijzonder dat Verdades 
als veulen bij de veertienjarige Laura terecht is 
gekomen en dat ze samen zo succesvol zijn. Dat 
hadden wij ook niet kunnen voorspellen, het 
lijkt wel een scenario voor een film.”

Wat heeft het succes van Verdades bete-
kend voor jullie fokkerij?
“Het is ontzettend leuk om te horen dat je 
fokproduct zo succesvol is en het heeft de 
naamsbekendheid vergroot. Mede door hem en 
andere nakomelingen van Liwilarda, wordt er 
gevraagd naar haar fokproducten en ook of wij 
nog meerdere veulens hebben. Helaas is de 
merrie niet meer in ons bezit; vanwege gezond-
heidsredenen van mijn vader besloten we 
destijds om het aantal paarden waarmee gefokt 
werd in te krimpen en toen er vanuit Spanje 
interesse was voor Liwilarda, heeft hij haar 
verkocht. Dit was echter een rationeel besluit, 
want anders was ze nooit weggegaan. We 
krijgen wel leuke reacties van mensen die 
nakomelingen van een van onze andere 
fokmerries hebben en die tevens in de sport of 
op de keuring goed presteren. En de aandacht 
vanuit het KWPN is natuurlijk ook voor ons als 
fokker erg positief.”

Volg je zijn succes op de voet, wat verwacht 
je er nog van in de toekomst?
“Ja, we hebben contact met de familie Graves en 
verder is het ook mooi dat je via internet het 
een en ander terug kunt zien en lezen. Verdades 
heeft goed gepresteerd afgelopen maanden en 
nu ook in Normandië. Het zou geweldig zijn als 
hij op deze voet verder gaat met Laura Graves.”

Meggy Crum:
“Het lijkt wel 
een scenario 

voor een film!”
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LAurA grAVes
Laura Graves groeide op in Vermont waar ze zich sinds haar elfde jaar 
bezig hield met de dressuursport. In 2009 verhuisde ze naar Florida om 
daar een serieuze dressuuropleiding te volgen. 2014 was zowel voor 
Verdades als Laura het eerste jaar dat ze aan start kwamen op Grand 
Prix-niveau. In de nationale kampioenschappen was de combinatie de 
verrassing van de dag en reed Graves haar ruin naar het zilver toe. Deze 
bijzondere prestatie betekende ook dat ze een rechtstreeks ticket naar de 
Wereldruiterspelen in Normandië te pakken had. De voorselecties in onder 
andere Aken waren dus niet meer nodig, maar Laura besloot ze toch te 
rijden om ervaring op te doen. Op het moment dat de droomcombinatie de 
ring in kwam in Caen, was het slechts de achtste keer dat ze een Grand 
Prix-proef lieten zien. In de Kür bemachtigde de combinatie de vijfde plek én 
verbrak hun persoonlijk record door 82.04% te scoren. Hiermee behoort 
ze tot één van de slechts vier Amerikanen die een score van meer dan 
tachtig procent in ontvangst mocht nemen op een Wereldruiterspelen. 

In de Kür op de 
Wereldruiterspelen 
bemachtigde Laura 
Graves met Verdades de 
vijfde plek én verbraken 
ze hun persoonlijk 
record door 82.04% te 
scoren.

“Ja, ik heb meer KWPN-gefokte paarden 
gereden. Ik zie een overeenkomst in hun 
energiepeil en atletisch vermogen die in de 
sport echt in het voordeel werkt. Daarnaast zie 
ik bij veel KWPN’ers een natuurlijk cadans die 
zeer wenselijk is in de dressuursport.” 

Hoe is Verdades op je pad gekomen en was 
de klik er meteen?
“We kochten Verdades in 2002 als net afgespeend 
veulen. We selecteerden hem van een video-opna-
me, waarna hij in de herfst werd geïmporteerd 
naar de Verenigde Staten. Die klik was er toen 
natuurlijk nog niet echt, dat is wat lastig bij een 
veulen dat net van de merrie af is. Maar het was 
een gevoelig en attent paard dat de tijd nodig had 
om mensen te leren kennen en vertrouwen. Na al 
deze jaren van samen leren en groeien, is er een 
hechte en bijzondere band ontstaan tussen ons.”

Wanneer dacht je voor het eerst ‘dit kan 
wel eens een hele grote worden’?
“Ik kan me nog goed herinneren dat Diddy 
eindelijk de vliegende wissel onder de knie had. 
Dit was iets wat hij oprecht lastig vond. Toen 
deze oefening eenmaal bevestigd was, ging de 
rest van de training hem eigenlijk heel soepel af. 
In mijn hart wist ik al voor vele jaren dat dit 
paard een grote zou kunnen worden, maar 
wanneer je niet wint, voelt het zo onbenullig om 
hardop te zeggen. Eerder dit jaar, tijdens de 
nationale kampioenschappen, werd het echter 
heel duidelijk dat dit paard een kampioen kan 
worden op Grand Prix-niveau.”

Wat heeft het succes met Verdades bete-
kend voor jou?
“Dit succes is helemaal nieuw en ik kijk ernaar uit 
om mijn bedrijf te laten groeien. Het heeft me 
ook in een positie gebracht dat ik nu andere 
ruiters kan helpen en hopelijk ook de dressuur in 
de Verenigde Staten mee kan helpen ontwikke-
len. Daarnaast denk ik dat mijn succes wellicht 
andere mensen ook heeft geïnspireerd om ‘out of 
the box’ te denken wanneer het aankomt op het 
vinden van toekomstige teamruiters.”

Wat zijn je toekomstplannen?
“Mijn hoofddoel met dit paard is om hem 
gezond en vrolijk te houden, zodat we onze 

prestaties kunnen blijven verbeteren. Ik weet 
dat we nog steeds een heel aantal punten te win-
nen hebben in onze piaffe-passagecombinaties 
en ik kijk ernaar uit om hieraan te werken. Nu 
we wat zelfverzekerder en meer bevestigd zijn in 
de proef, gaan we ook proberen wat meer kracht 
en precisie toe te voegen. Diddy is echt heel erg 
speciaal voor me. Dressuurpaard of niet, hij zal 
nooit te koop zijn. De Wereldruiterspelen voelde 
als een droom en we kunnen niet wachten op 
het volgende seizoen!” •

Vervolg Laura graves over  
Verdades
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